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Platform Ruimtelijk Domein op 1 juni 2023 
 
 

Bijeenkomstimpressie door Bram Harmsma, wethouder van gemeente 
Steenwijkerland 

 
VNG Overijssel organiseert verschillende vergaderingen en 
bijeenkomsten voor wethouders. Op donderdag 1 juni kwam het 
platform Ruimtelijk Domein weer bij elkaar. Ditmaal werden we gastvrij 
ontvangen in het mooie gemeentehuis van Raalte.   
  
Zo’n bijeenkomst geeft ons als collega-wethouders uit Overijssel de 
gelegenheid om kennis en ervaring uit te wisselen over diverse 
thema’s. Ook dit keer was het echt een interessante en informatieve 
bijeenkomst. Dat had mijns inziens te maken met zowel de actualiteit 
maar ook aan de verscheidenheid van de onderwerpen.   
  
Zo nam Sander Simonse van de VNG ons bijvoorbeeld mee in de 
opgaven die allemaal spelen in het ruimtelijk domein. Er zijn veel 
opgaven die de regio overstijgen en daarom is het belangrijk dat we 
intensief samenwerken met Provincie en Rijk. Uiteraard vinden we het 
als gemeenten belangrijk dat we daarbij onze eigen afwegingruimte 
behouden en middelen ontvangen.   
  

Ook ging de discussie over de spanning tussen 
nationale prioriteiten en lokale prioriteiten. Even een 
greep uit de voorbeelden; er zijn opgaven rondom 
natuur en water, hetgeen leidt tot het uitgangspunt dat 
bodem en water sturend worden in ruimtelijk beleid. Er 
is dus echt een nieuwe visie nodig op het 
grondgebied: wat kan waar wel en wat niet. Oké, dit 
klinkt wellicht nog wat abstract. Er zijn ongeveer 20  (!!) 
nationale programma’s die gaan over gezondere 
lucht, bodem, stikstof, natuurherstel, bouw, transitie 
landbouw. Hoe zorgen we ervoor dat we dit in 
samenhang oppakken? Denk alleen al aan de 

planologische borging binnen de gemeenten of in de provinciale programma’s. Hoe zorgen we voor een 
goed participatieproces? Want naast deze thema’s kennen we ook het klimaatakkoord met een 
veenweide aanpak. Even heel kort door de bocht, waterstanden worden verhoogd om bodemdaling te 
voorkomen.  
 
Er moet dus een totale ruimtelijke puzzel gelegd worden. Als gemeenten samen met provincies en het 
Rijk kiezen wij voor een integrale benadering van al deze thema’s. Dit vraagt van overheden een heel 
andere aanpak in plaats van het ‘traditionele denken’ in afgebakende beleidskaders. Het is zinvol en 
waardevol om in gezamenlijkheid van collega-bestuurders hierover van gedachten te wisselen.  
  



2 
 

 
  
Het platform Ruimtelijk Domein is van ons allemaal. Informatie halen en brengen zijn daarbij 
sleutelwoorden. Daarom geeft een rondje langs de gemeenten een aardig inkijkje wat in de diverse 
gebieden speelt. Ook hiervoor was alle ruimte, zodat lokale thema’s en ervaringen zijn gedeeld. 
   
De bijeenkomst van 1 juni in Raalte was wederom een zinvolle en informatieve bijeenkomst. Ik kijk uit 
naar de volgende om mijn collega’s weer te treffen en om weer geïnformeerd en geïnspireerd te 
worden!  

 


